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Inleiding.

Voor dat ik verder ga met mijn algemene beschouwingen van PvdA  voor 2016, spreek ik  
allereerst namens de fractie graag haar waardering uit voor de ambtenaren en allen die zich 
professioneel of vrijwillig inzetten voor onze gemeente en de ondersteuning die de fractie bij haar 
werk heeft gekregen. En met de voortzetting van de goede samenwerking met het college en de 
gemeenteraad zien wij 2016 met vertrouwen tegemoet.

2015 een jaar van veranderingen. Veel aandacht gaat daarbij uit naar veranderingen in het sociale 
domein en de verdere uitwerking hiervan in 2016. Maar niet alleen hierin vinden veranderingen 
plaats. 2015 is ook het eerste jaar waarin de start is gemaakt door de raad, met een pilot 
Bestuurlijk vernieuwing. Het verdere verloop hiervan in 2016 zullen wij kritisch volgen. 2016 wordt 
ook een jaar waarin er mogelijk de nodige veranderingen plaatsvinden in de gemeentelijke 
organisatie door samenwerking met andere gemeenten.  
Een jaar ook waarvan het financiële perspectief bijna met de dag kan veranderen als gevolg van 
maatregelen van de rijksoverheid en ontwikkelingen in de economie. Veranderingen waar het 
college op moet inspelen.  Het vraagt om een voorzichtig financieel beleid.
Er is één verandering die waarschijnlijk als een katalysator werkt en heel veel in beweging zal 
brengen in de samenleving.
Ik doel hier op buitenlandse migratie m.a.w. vluchtelingen opvang, wat dan weer gevolgen heeft 
voor onderwerpen als behuizing en scholing en maatschappelijke ondersteuning.
PvdA benadrukt dat inzetten op integratie en daar geld voor beschikbaar stellen, geen kosten zijn 
maar investeringen in onze medemensen. Omdat op dit moment volstrekt onduidelijk is of deze 
opvang voor kortere of langere tijd zal zijn, zullen wij en voor onze eigen samenleving, maar ook 
voor onze nieuwe bewoners moeten inzetten op integratie.
Maar let op! Deze opvang moet wel gelijk opgaan met de belangen van onze eigen bewoners.
Vanzelfsprekend moet er voor de ontheemden een dak boven hun hoofd komen. Gedwongen 
onder een brug slapen past niet bij ons denken.
Maar ook woningzoekenden in Neerijnen moeten prioriteit houden.
Daarom verwachten wij dat het kabinet met hetzelfde urgentiegevoel aan de slag gaat voor álle 
woningzoekenden.
Naar ons gevoel dient het kabinet zowel financiel als organisatorisch sturing aan te geven.
En als vanuit Den Haag dit signaal niet afkomt, dan vertrouwen wij erop dat het college met 
woningbouwcorporaties keihard aan de slag gaat om meer te gaan bouwen.
Gelukkig wordt het toekennen van de bestaande woningen door woningcoöperaties in Neerijnen 
zuiver gehanteerd.

Laat Neerijnen door een inzet voor eigen en nieuwe bewoners vooral voorkomen dat er negatieve 
gedachten en gevoelens bij haar burgers ontstaan.
Een landelijk campagne is gevoerd met bekende Nederlanders waarbij te zien is hoe zij met rode 
verf een lijn door het woord discriminatie trekken. De slagzin " zet een streep door discriminatie ", 
is menig keer op de TV vertoond. Ik hoor u denken,"Ja, makkelijk gezegd, dan gedaan". En daar 
ligt nu juist de uitdaging voor deze raad en college.

De programmabegroting 2016 laat even als de meerjarenraming, met uitzondering van een klein 
tekort in 2019, een positieve resultaat zien. Maar toch zullen wij behoedzaam moeten zijn, zoals 
het college dit in haar voorstel weergeeft. Er zijn nog teveel onzekerheden op financiel gebied om 
de vlag te hijsen.Wij kunnen ons vinden in de begroting 2016  en de raming 2017-2019 waarvan 
de inhoud zich kenmerkt tot realiteit zin met reële onderbouwing.
Wij hebben evengoed nog de volgende aandachtspunten:
 
- Algemeen bestuur
- Openbare orde en veiligheid.



- Onderwijs
- Cultuur en recreatie
- Maatschappelijk ondersteuning
- Volksgezondheid en milieu
- Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting

Algemeen Bestuur 
 
Samenwerking) 
De samenwerking op ambtelijk apparaat is noodzakelijk maar PvdA wenst dat het gedegen 
gebeurt en kosten overzicht duidelijk en transparant moet zijn.
De gemeente moet voortvarend werken aan samenwerken met Geldermalsen en Lingewaal. 
Omdat de urgentie daar is.
Er is grote druk op de organisatie en daarbij komt ook nog de toenemende eisen vanuit de 
samenleving.  Een ander aandachtspunt blijft , hoe de burgers bij dit proces te betrekken?
Het mag niet zo zijn om over de burgers te besluiten zonder deze in dit proces mee te nemen.
Wij vragen het college hierin actief stappen te ondernemen.

Openbare orde en veiligheid

Onlangs is ingegaan een pilot Buren-alert, een initiatief vanuit de gemeente in samenwerking met 
de politie waar PvdA zeer positief tegenover staat. Het initiatief draagt eveneens goed bij het 
thema leefbaarheid.

En tenslotte toch nog iets over blauw op straat. Recentelijk stonden foto's van onze nieuwe 
wijkagenten in de krant. Zien er sympathiek uit maar nu graag de kennismaking in de wijken. 
Blauw op straat mag niet alleen een kreet zijn. Zij moeten zichtbaar zijn en niet teveel gehinderd 
worden door veel administratieve handelingen, interne overleggen en cursussen.
Ze moeten zichtbaar zijn want anders, is het agent Bromsnor effect ver te zoeken. Een wijkagent 
draagt veel bij het thema leefbaarheid. Ook van deze kant, kan men veel input verwachten.

Onderwijs
 
De aandacht op het terrein van onderwijs zal de komende jaren ook moeten gaan naar de effecten 
van krimp in ons gebied waardoor een teruglopend aantal leerlingen en een overschot aan ruimte 
bij de scholen ontstaan. Het is goed te constateren dat het college hierover met de schoolbesturen 
in gesprek is.
Omdat de gemeente te maken krijgt met krimp, heeft PvdA behoefte aan een brede discussie over 
de eventuele noodzaak van ander beleid voeren. Krimp gaat betekenen dat onze dorpsscholen te 
maken gaan krijgen met minder of te weing leerlingen. En ons streven is waar mogelijk kan de 
school in het dorp in stand te houden, maar er moet ook beleid zijn voor het behoud van kwaliteit 
van onderwijs.
Los van deze krimpeffecten zal PvdA onophoudelijk vragen om blijven inzetten op een actief LEA 
beleid. In deze diploma maatschappij is het extreem belangrijk dat onze kinderen met een volle 
rugzak kunnen doorstromen naar vervolgonderwijs.
 
Een grote zorg is er ook bij het meer laten bewegen van onze kinderen.
Van belang is het streven naar voldoende uren gymonderwijs, maar daarnaast de noodzaak tot 
bewegen moet vanuit thuis meegegeven worden. Ouders hebben daarin een voorbeeld functie.
Eveneens is hier de noodzaak te denken aan een ander beleid voeren om sport en recreatie te 
behouden in gebieden te kampen met krimp.

De actie het voorkomen van obesitas bij jonge kinderen die gaat via onderwijs en begeleidt door 
stichting Welzijn-GNL, heeft onze instemming.
Dmv workshops koken wordt getracht de jeugd en haar ouders bewust te maken van gezond eten. 
Hier is een mooi voorbeeld van maatschappelijk ondersteuning en vrijwilligers, nl serviceclub Lions 



Rivierenland ( Neerijnen) en een ander mooi voorbeeld de moestuin en kinder kookclub in Haaften 
waarbij vrijwilligers ( Jewelz ) de jeugd bewust maken van biologisch voedsel.
 
Cultuur en Recreatie

(Cultuur) Het initiatief vanuit het college om de bibliotheek een bijdrage te leveren ter bevordering 
van het lezen en ondersteunen van scholen wordt door PvdA verwelkomd. Het enthousiasme en 
motivatie van bestuur Bibliotheek wordt zeer op prijs gesteld.
 
(Toerisme) Het verrijken en verbeteren van kleinschalig recreatiemogelijkheden om toerisme te 
bevorderen is in de ogen van PvdA een stiefkind in het hele proces. Het college moet met een 
stimuleringsbeleid hierin adequaat en actiever op inspelen.Vooral nu in het gebied rond de dijken 
en rivier en uiterwaarden de komende jaren veel werkzaamheden zal plaatsvinden uitgevoerd en 
bekostigd door het Waterschap en de Provincie. Het is ook goed om zoveel mogelijk burgers bij te 
betrekken. Hier kan het toepassen van burgerparticipatie een voordeel zijn, wellicht brengt dit voort 
een breed aanbod van diverse kunst-, cultuur- en sportactiviteiten voor de burgers en de toeristen.
Het college doet er wijs aan initiatieven vanuit de burgers en ondernemers met betrekking tot 
regels en verordeningen hierin versoepeling toe te passen. Van belang is ook de accountmanager
bij dit onderwerp te betrekken.

Maatschappelijk Ondersteuning

PvdA kan zich vinden in het besluit van het college om de inzet  van de combinatiefunctionaris te 
continueren tot in ieder geval 1 januari 2017. Het heeft laten zien dat de combinatiefuncties in het 
programma  maatschappelijk ondersteuning haar werk heeft bewezen.
Daarnaast mag niet ongenoemd blijven, dat onze eigen accountmanager op een actieve wijze 
bezig is met de leefbaarheid binnen onze dorpen. Het voor de leefbaarheid voor onze dorpen een 
sleutelfunctionaris is. Misschien kan de kreet accoutmanager nog eens aangepast worden aan de 
werkelijke taak, Nu lijkt het iets financiels

Volksgezondheid en milieu.

Het jaar 2015 is ontegenzeggelijk het jaar van de drie decentralisaties: De wet maatschappelijke 
ondersteuning (Wmo), de jeugdwet en de arbeidsparticipatiewet.
2015 was een overgangsjaar en wat dat betreft wordt 2016 het jaar van de waarheid hoe alle 
organisaties die daarbij betrokken zijn omgaan met de uitvoering. Onze fractie is tevreden over 
een aantal inhoudelijke keuzes die Neerijnen hierbij maakt. Bijvoorbeeld het uitgangspunt om de 
zorg dicht bij huis te organiseren. Vooralsnog lijkt dit allemaal redelijk te verlopen. 
De keukentafelgesprekken worden gevoerd, en er wordt in de verschillende media 
gecommuniceerd met de bewoners.

Van belang is dat onze gemeente zeer goed bereikbaar moet zijn voor de vele vragen, dat 
iedereen snel een passend antwoord krijgt, maar vooral dat er in de behandeling niemand tussen
wal en schip moet komen.
Voor de PvdA is de kern een uitgebalanceerde benadering en voorkomen dat het sociaal domein 
in Neerijnen veranderd tot een sociaal drama, voor sommige kwetsbare burgers.

Men ziet het steeds vaker of hoort ervan dat kind verzorgd de ouder of men stopt met werken om 
fulltime de verpleging van partner op zich te nemen.Gewenst is aandacht voor Mantelzorgers.
Die hebben het zwaar en daarvoor moet de gemeente zich inzetten om deze mensen te bereiken 
om te begeleiden in hun zorg. Er moet een steunpunt zijn voor vragen dat optimaal bezet is.
Het is toch begrijpelijk dat in zo'n situatie een win-win voordeel kan ontstaan.

Er zijn nog vele onduidelijkheden in de sociale transities met name het financiële. Deze verdienen 
alle aandacht, maar voor ons staat op dit moment het bieden van adequate zorg voorop.



Ruimtelijke Ordening en Volkshuisvesting.

(Ruimtelijke Ordening) 

De bypass in Varik/Heesselt/Ophemert. De Pvda is van mening dat Nut en Noodzaak niet 
bewezen is met de argumenten van nu. Het rapport van Wageningen geeft een ander beeld van 
wat de verwachting is, met name de retentie gebieden in Duitsland die vergroot gaan worden, 
geven een ander effect dan de verwachtte waterdoorvoer van 18000 m3 P/S. De dijken worden 
circa 50 cm verhoogd.
Maak er 80 cm van en de By-pas is niet meer nodig.
Een ander punt wat van belang is. Doordat het gebied nu op slot is, dient er acties ondernomen te 
worden om te komen tot een fondsvorming waarmee noodgevallen opgelost kunnen  worden.
We hebben hiertoe in het verleden reeds opgeroepen, hiervoor brede steun gekregen, maar er is 
nooit wat mee gedaan. College ga aan tafel met banken en andere relevante partijen en zorg dat 
er een oplossing komt.
 
Daarnaast loopt het proces rondom Kerkewaard nog steeds voort . Er is nu een gebiedsvisie 
vastgesteld, waarin verschillende criteria staat vermeld, waaraan de uitbreiding van van Uden 
moet voldoen. Bij de verdere besluitvorming zullen voor ons , het voldoen aan deze criteria, een 
belangrijke rol spelen. Voordat wij een definitief standpunt innemen.

(Volkshuisvesting) 
De economie en de werkgelegenheid lijken aan te trekken en de woningmarkt herstelt zich 
voorzichtig. Het is van belang dat de doorstroming op gang komt. Iedereen heeft recht op een 
betaalbare woning. Er is schaarste, en wachtlijsten zijn lang en de markt lost dit probleem niet op. 
Dat vraagt om flexibiliteit. Het college heeft dat onderkend. Het is daarbij goed dat het college 
creatief te werk gaat, maar hierin kan zeker meer actie ingezet worden.
Als er genoeg wordt gebouwd, hoeft er geen sprake te zijn van verdringing. Dan is er voor 
iedereen een duurzaam, betaalbaar huis beschikbaar. 
Inspelen op die marktvraag moet wel gelijk opgaan met het punt dat er ook voor de lagere 
inkomens kwalitatief goede, betaalbare woningen gebouwd moeten worden, ook als dat voor 
ontwikkelaars commercieel minder aantrekkelijk is. Het college zal daar de woningcorporatie en 
ontwikkelaars op moeten blijven aanspreken en daarmee in de nieuw op te stellen 
overeenkomsten rekening mee moeten houden.
Wij vragen het college expliciet om extra aandacht te besteden voor huurwoningen net boven de 
sociale huurgrens (tussen de 700 en 900 euro). Hiermee creëren we betaalbare alternatieven voor 
mensen die nu eigenlijk te veel verdienen voor sociale huur en brengen we de doorstroming op 
gang.
 

Tot slot:

PvdA kan niet anders dan benadrukken dat hoewel de begroting een positief resultaat aangeeft,de 
financiele toekomst onzeker blijft.
Laten wij er als Raad dan ook gezamenlijk hard aan werken om onze burgers zoveel mogelijk 
zekerheid te blijven bieden op ongestoord wonen, werken en genieten in ons mooie Neerijnen.
 
Ik dank u voor uw aandacht.
 
 
Fractie PvdA
Fractievoorzitter Hennie Challik




